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NDFF-database en het bijtekenen van stikstofgevoelige natuur

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller

JA21 ziet een trend in het bijtekenen van stikstofgevoelige natuur waardoor agrariërs worden benadeeld in

hun bedrijfsvoering. Zo moesten agrariërs in 2020 lezen dat de overheid jarenlang stikstofgevoelige natuur

‘bijplust’ in Natura2000-gebieden en in de provincie Gelderland werden boeren verrast met de

stikstofgevoelige natuur dat werd ingetekend op percelen van boeren of vlakbij hun boerderij. In november

2022 publiceerde het ministerie van LNV in haar Wijzigingsbesluit dat er zo’n 150 nieuwe stukken

stikstofgevoelige natuur zal worden ingetekend. 

Kortom, de direct belanghebbenden (i.e. de agrariërs) ervaren dat dit buiten hun zicht gebeurt. Aan de

voorkant gebeurt dit door slecht geïnformeerd te worden tijdens het proces van vegetatiekarteringen naar

habitatkaarten; aan de achterkant door beperkte mogelijkheid om te controleren via data uit de Nationale

Databank Flora en Fauna (NDFF).

1. Vindt GS dat bij het aanpassen van natuurgebieden en het aanwijzen van Habitats als

beschermde natuur - iets wat rechtstreeks invloed heeft op de activiteiten van boerenbedrijven -

de direct belanghebbenden door de overheid actief geïnformeerd moet worden, en niet - zoals

nu de praktijk is - deze informatie achter een betaalmuur die beheerd wordt door BIJ12 -

verstopt mag worden? 

Antwoord: 

Voor provincie Zuid-Holland herkennen wij dit geschetste beeld niet. Het aanpassen van de begrenzing

van Natura 2000-gebieden en het daaraan toekennen van instandhoudingsdoelen is een

verantwoordelijkheid van LNV. Gedeputeerde Staten hebben daar geen actieve rol in. In Zuid-Holland is in

het wijzigingsbesluit (ook bekend als ‘veegbesluit’) slechts een gering aantal stikstofgevoelige doelen

toegevoegd, die vooral binnen de contouren van reeds bestaande stikstofgevoelige natuur liggen.

Aanwijzingsbesluiten worden genomen via een openbare publicatie waarop iedereen een zienswijze kan

indienen.  Deze informatie zit dus niet achter een betaalmuur. Dit is verder toegelicht bij het antwoord op

vraag 5. Waar Gedeputeerde Staten zelf een rol hebben in het aanwijzen of wijzigen van beschermde

natuur (bijvoorbeeld bij in- en uitdeuken van NNN-gebieden), worden betrokkenen daar altijd over

geïnformeerd.
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2. Door het ministerie van LNV wordt vermeld dat er meldingen worden gedaan op bijvoorbeeld de

AERIUS-website, Programma Aanpak Stikstof website (dat tegenwoordig blijkbaar Levend

Landschap heet) en soortgelijke websites. Daarentegen is o.a. de provincie verantwoordelijk

voor het opstellen van de habitatkaarten. De provincie is doorgaans een direct aanspreekpunt

met de direct belanghebbenden (e.g. keukentafelgesprekken, buurthuisgesprekken). Hoe zou de

provincie zelf diens rol kunnen verbeteren in dienst van de direct belanghebbenden? 

Antwoord

De habitattypenkaarten worden inderdaad in opdracht van de provincie opgesteld. Deze worden in de

Natura 2000-beheerplannen opgenomen, en zijn daarmee voor iedereen toegankelijk. De

habitattypenkaarten worden afgeleid van vegetatiekarteringen (kaart met de ruimtelijke verspreiding van

vegetatietypen) die door gespecialiseerde bureaus worden uitgevoerd. Voor het vertalen van een

kartering naar een habitattypenkaart zijn vaste protocollen die landelijk zijn vastgesteld. Bij de

totstandkoming van het Natura 2000-beheerplan zijn grondeigenaren, beheerders en belanghebbenden

vertegenwoordigd. Via die route kunnen zij opmerkingen over de feitelijke juistheid van de

habitattypekaarten meegeven. Alle habitattypekaarten zijn via de ‘Nationale Databank Vegetatie- en

Habitatkarteringen’ (NDVH) openbaar beschikbaar. Ook zijn alle habitattypekaarten beschikbaar via onze

website (https://www.zuid-holland.nl/politiek-bestuur/feiten-cijfers/atlassen-kaarten/).

3. Hoe kijkt het college van Gedeputeerde Staten aan tegen het feit dat het nu al vele jaren duurt

dat de direct belanghebbenden worden benadeeld in hun mogelijkheden om bevoegd gezag te

wijzen op mogelijke fouten? 

Antwoord

Wij herkennen het geschetste beeld niet. Bij ons zijn geen gevallen bekend van belanghebbenden die

benadeeld zijn. Zoals bij antwoord 2 al is toegelicht, kunnen belanghebbenden eventuele opmerkingen

over de habitatkaarten inbrengen via het beheerplanproces. Ook is het altijd mogelijk om vragen te stellen

via het provinciale loket.

4. Hoe zou de provincie op korte termijn direct belanghebbenden kunnen faciliteren in deze

hulpvraag? 

Antwoord

In de diverse gebiedsprocessen zijn wij intensief in gesprek in de betrokkenen. Mocht daar een hulpvraag

opkomen, nemen wij dat uiteraard serieus. Voor meer informatie over de habitatkaarten verwijzen wij u

naar onze website: 

https://www.zuid-holland.nl/politiek-bestuur/feiten-cijfers/atlassen-kaarten/

https://www.verspreidingsatlas.nl/

In de Natura 2000-beheerplannen en de natuurdoelanalyses is specifieke informatie te vinden over de

Natura 2000-gebieden. Zie ook het antwoord op vraag 5.

5. 17 december 2019 heeft de Eerste Kamer de motie “Regels voor de aanpak van de

stikstofproblematiek in relatie tot natuur(Spoedwet aanpak stikstof)” aangenomen.  Kan het

college van Gedeputeerde Staten aangeven wat er sinds vier jaar geleden is onderzocht om op

korte termijn (sinds 2019) voor particuliere initiatiefnemers zo volledig mogelijk open toegang

tot de bestaande natuurdata in de NDFF georganiseerd kan worden? 

https://www.zuid-holland.nl/politiek-bestuur/feiten-cijfers/atlassen-kaarten/
https://www.zuid-holland.nl/politiek-bestuur/feiten-cijfers/atlassen-kaarten/
https://www.verspreidingsatlas.nl/
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Antwoord

Er is door de minister van LNV gevolg gegeven aan de motie, zie ook de brief van de minister aan de Eerste

Kamer1. Sinds juli 2020 kunnen particuliere initiatiefnemers een aanvraag (laten) indienen bij de NDFF

voor natuurdata die zij nodig hebben in verband met stikstofgerelateerde vergunningstrajecten. Hieraan

zijn geen kosten verbonden. Ook voor data die gevraagd worden voor journalistieke doelen, een lokaal

natuurbelang, onderwijs en wetenschappelijk onderzoek wordt geen betaling gevraagd. De precieze

voorwaarden zijn te vinden op de website van de NDFF: https://www.ndff.nl/hoe-werkt-het/. De NDFF zit

momenteel in een transitiefase. In de transitie wordt onder meer gewerkt aan de vernieuwing van de

database en het implementeren van een “open data, tenzij-beleid". Volgens planning zal dit begin 2025

gereed zijn. Vanaf dat moment zijn de NDFF-data openbaar toegankelijk, tenzij het privacygevoelige

informatie of detaillocaties van kwetsbare soorten betreft. Over dit open data beleid van de NDFF is meer

informatie te vinden in de volgende nieuwsbrief: https://bij12.foleon.com/nieuwsbrief/ndff-

transitienieuwsbrief-2024/naar-open-data.

Den Haag, 9 april 2024

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, plv. voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J.N. Baljeu

                                                                
1 https://www.eerstekamer.nl/behandeling/20200417/brief_van_de_minister_van_lnv/f=y.pdf

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.ndff.nl%2Fhoe-werkt-het%2F&data=05%7C02%7Cef.thomassen%40pzh.nl%7C132baaa9492749361c4c08dc426e9f1e%7C6d99bc288f284a73a50163a8e1eb3040%7C0%7C0%7C638458290083049186%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=JrS9WUXCbhOTrPZRNpZuLSMlNwK2I2keHp9yPUi4e5Q%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fbij12.foleon.com%2Fnieuwsbrief%2Fndff-transitienieuwsbrief-2024%2Fnaar-open-data&data=05%7C02%7Cef.thomassen%40pzh.nl%7C132baaa9492749361c4c08dc426e9f1e%7C6d99bc288f284a73a50163a8e1eb3040%7C0%7C0%7C638458290083061247%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Tfzoe%2BHsijVj9It37kwRQH3Rn4XIFiFAryFF7W0z0CA%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fbij12.foleon.com%2Fnieuwsbrief%2Fndff-transitienieuwsbrief-2024%2Fnaar-open-data&data=05%7C02%7Cef.thomassen%40pzh.nl%7C132baaa9492749361c4c08dc426e9f1e%7C6d99bc288f284a73a50163a8e1eb3040%7C0%7C0%7C638458290083061247%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=Tfzoe%2BHsijVj9It37kwRQH3Rn4XIFiFAryFF7W0z0CA%3D&reserved=0
https://www.eerstekamer.nl/behandeling/20200417/brief_van_de_minister_van_lnv/f=y.pdf

